
V Libochovanech dne 13. října 2010 

  

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Dva dny chybí do zahájení komunálních voleb. Poté přijde čas pro kontrolu a výsledky voleb, které 

prohlásí krajská a celostátní volební komise za platné, potom bude následovat několik zákonných dní 

pro svolání prvního zasedání nového zastupitelstva a na něm se zvolí nové vedení obce, tj. starosta, 

místostarosta, členové výborů finančního, kontrolního, případně ještě dalších, které ale nejsou ze 

zákona povinné. 

  

Pro současné zastupitelstvo to znamená, že dnem voleb jejich mandát zastupovat obec končí. V době 

minimálně do 8. listopadu nelze rozhodovat o žádných vážných záležitostech obce. V této době pouze 

starosta/starostka jedná v obecních záležitostech a pokračuje do doby zvolení nového starosty a 

předání funkce. 

  

Ráda bych touto cestou poděkovala všem občanům Libochovan a Řepnice za jejich trpělivost a přízeň, 

kterou měli v uplynulém období se všemi zastupiteli, kteří se na úřadě v průběhu dvaceti let vystřídali. 

Samozřejmě, že nejsem blázen, abych si myslela, že všichni bezvýhradně souhlasili s podniknutými 

kroky zdejší radnice. Možná si mnozí myslí, že se dalo udělat víc nebo něco jiného, než se zrealizovalo. 

Nehodlám se ale o tom dohadovat. Každý se na věci díváme svýma očima, každý měl možnost se 

k daným realizacím vyjádřit. Jestliže to neudělal, jeho problém. Jenom mluvit na rohu není záruka, že 

se to radnice dozví. Je třeba se ve věci angažovat. 

  

Za těch 20 let jsme zrekonstruovali veřejné osvětlení, některé části byly postaveny nově. Po 

rekonstrukci jsou i domy s obecními byty, dva nové podkrovní v těchto domech poskytly  domov 

mladým rodinám. Desítky rodin přešly na vytápění a vaření plynem, odpadlo lopotění se s uhlím, 

popelem, dovážení propanbutanových lahví. Realizace plošné plynofikace obce se obešla bez zadlužení 

a to není u obcí pravidlem. 

Upravila se veřejná prostranství v celé obci, vybavila se dvě dětská hřiště. Kompletně zrekonstruovaná 

budova Obecního úřadu, bývalé školy, poskytuje důstojné prostředí pro vyřizování všech záležitostí 

obce a jejích občanů. V patře zřízená ubytovna uvítala již mnohé návštěvníky našeho regionu. Na 

labském nábřeží se nemusíte brodit blátem, lze si tam posedět na odpočinkovém sezení. Přežili jsme 

nepříjemnost povodně v roce 2002, 2006, a konečně i letošní srpen, kdy nás voda trestala znova a 

nepřestává. Hlavně ta, která není vidět a jde na nás zespodu. 

  

Možná někomu připadá, že by toho udělal víc, ale uvidíme, co bude v letech příštích, po nástupu 

nového obsazení vedení obce. Na to čeká přinejmenším vyřešit splaškovou kanalizaci v obou obcích a 

to je pěkná porce starostí. 



Co bude s řepnickým kulturním domem, který letos dokonale potrápila již zmiňovaná voda, to je také 

oříšek k rozlousknutí. Je to taková bezedná studna na peníze. Kompletně vytopené místnosti lokálu, 

kuchyně, sociálního zařízení, spodní voda na sále, pod parketami. Ta trocha peněz z pojišťovny nestačí 

ani na lino a kachličky do kuchyně. Díky nestabilnímu podloží se začal trhat štít domu, letos jsme jej 

nechali stáhnout ocelovými táhly. 

Jsem ráda, že budova kostela, kterou obec vlastní od července 2008 bude mít na dalších mnoho a 

mnoho let novou střechu. Kdybychom nepřevzali objekt do své péče, tak by nám pomalu chátral a 

rozhodně by ozdobu naší návsi nedělal. Vím, že mnoho z vás s opravami a výdejem peněz na tuto akci 

nesouhlasí, ale věřte, že až uslyšíte jeden jediný kladný hlas cizích návštěvníků, budete rádi, že 

k opravám obec přistoupila. Velké díky patří všem, kteří přispěli na rekonstrukci věžních hodin. Díky 

vašim finančním příspěvkům bylo možné hodiny oživit nejen vizuálně, ale i poslechově. Díky. 

  

V průběhu doby jsme dosáhli na některé z dotací, které byly vypsány ministerstvy nebo Krajským 

úřadem. Ne vždy jsme byli úspěšní. Za největší neúspěch svého působení na zdejší radnici považuji 

nedosáhnutí na dotaci na výstavbu multifunkčního domu na návsi, kde jsem chtěla pro obec 

vybudovat novou prodejnu, lékařskou ordinaci, infocentrum s klubovnami pro činnost občanských 

sdružení. Nepovedlo se a z toho jsem velmi smutná. 

Další věcí, kterou jsem chtěla uskutečnit, byla výstavba nové hasičské zbrojnice a skladu zařízení na 

místě k tomu nově určeném a na návsi místo současné nevzhledné budovy zbrojnice vybudovat 

venkovní sezení pro návštěvníky i místní – pod lipami. No, snad se té myšlenky někdo chytí. Jak jsem 

tak zaslechla, chystají se někteří z nových kandidujících povzbudit občanskou společnost k činům pro 

společnost. Tak že by třeba brigádnicky? Držím palce! 

Co by si obec zasloužila s ohledem na množství nových mladých rodin a dětí, je sportovní areál. 

Pozemek pro něj jsem od Pozemkového fondu získala, teď tedy sehnat peníze a začít stavět. Kdo z vás 

pomůže? Další bod volebního programu, který však ani u jedné strany nebyl konkrétní. 

Do roku 2012 bude vyhotoven nový územní plán. Vyzývám všechny občany ke spolupráci na jeho 

tvorbě. Nenechávejte to jenom na zastupitelích, týká se to všech obyvatel. Všichni do toho můžete 

mluvit. 

O historii obce jste se mohli dočíst z vydané knihy, kterou dostala každá rodina zdarma. Nové 

pohlednice jsou ke koupení v kanceláři na Obecním úřadě. Z iniciativy desítek lidí byla obnovena v roce 

2009 vyhlídka na Třech křížích. Obec přispěla vydáním turistické vizitky. 

Z iniciativy rodičů bylo založeno občanské sdružení Polabské děti, které připravuje velice zajímavé 

programy pro děti. 

Obec je členem desetičetného svazku obcí Porta Bohemica. Jsme členy Euroregionu Labe, Spolku pro 

obnovu venkova. S Portou Bohemicou na příští rok vyřešíme turistické značení našich deseti obcí, 

jednotnými ukazateli. 

Účast obce v několika soutěžích Vesnice roku a Zlatý erb nebyla nikdy propadákem. Ve Zlatém erbu 

jsme dokonce v letošním roce bodovali v celostátní soutěži, v kraji jsme byli první. 

  

Ještě větu závěrem. Těch uplynulých dvacet let ve funkci starostky bych nemohla projít bez trvalé 

podpory své rodiny. A té patří dík největší. 



  

Vydáváme čtvrtletník, do něhož mohou přispívat všichni obyvatelé. Nepřispívá nikdo. Změní se to? 

Bylo by to opravdu fajn, kdyby se občanská společnost alespoň trochu radikalizovala. Pod mým 

vedením   se to moc nedařilo. Tak snad příští volební období přinese trochu jiného ducha do zajišťování 

věcí obecních i obecných. 

  

PŘEJI   NÁM  VŠEM  MNOHO  ŠTĚSTÍ  A  RADOSTI  ZE  ŽIVOTA!!!!!! 

  

  

  

VAŠE  Ivana Sklenářová, JEŠTĚ CHVILKU STAROSTKA OBCE. 

  

 


